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Aika 14.04.2025 klo 18:03 - 18:53 
 
Paikka Kirkkonummen kunnantalo, Kirkkonummi-sali 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 29 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 5 
§ 30 Pöytäkirjan tarkastus ja tarkastajien valinta 6 
§ 31 Valtuuston, kunnanhallituksen ja toimielinten työskentelyn sekä 

strategian arviointi 
7 

§ 32 Kirkkonummen kunnan osallisuusmalli 2025-2030 10 
§ 33 Kunnan takaaman Kirkkonummen Vuokra-asunnot Oy:n lainan 

uudelleenjärjestely 
12 

§ 34 Keskustan entisen terveyskeskuskiinteistön purku, 
lisämääräraha 

15 

§ 35 Yhteisten palveluiden talousarvion 2025 lisämäärärahaesitys 18 
§ 36 Vastaus valtuustoaloitteeseen 17/2019: Veikkolan 

kirjastorakennuksen peruskorjauksen sekä Koskentorin laitaan 
rakennettavan monitoimitalon hankesuunnitelmasta 

20 

§ 37 Vastaus valtuustoaloitteeseen 2/2023: Kirkkonummen kunnan 
tulee selvittää mahdollisuudet rakentaa yksi tai useampi 
aurinkopaneelipuisto 

25 

§ 38 Vastaus valtuustoaloitteeseen 7/2023: Kirkkonummen kunnan 
tulee selvittää mahdollisuus järjestää keskustelutilaisuus 
liikenneturvallisuudesta 

28 

§ 39 Eron myöntäminen rakennus- ja ympäristölautakunnan 
varajäsenyydestä (R.B.) ja uuden varajäsenen valinta 

31 

§ 40 Valtuustoaloite 5/2025: Kielto vaalimainonnalle teiden varsilla 
kaavoitetulla alueella kunnassa 

33 

§ 41 Valtuustoaloite 6/2025: Jalkapallohalli keskustan 
urheilupuistoon 

35 

§ 42 Valtuustoaloite 7/2025 Kirkkonummen kunnan koulujen 
vaaranpaikkojen selvitykseksi ja korjaamiseksi 

39 
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Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä olleet jäsenet Björk Tony 18:03 - 18:53 puheenjohtaja  
 Aallonharja Piia 18:03 - 18:53 jäsen  
 Adlercreutz Anders 18:03 - 18:53 jäsen  
 Aintila Anna 18:03 - 18:53 jäsen  
 Blom Urho 18:03 - 18:53 jäsen  
 Ekman Jani 18:03 - 18:53 jäsen  
 Felipe Sini 18:03 - 18:53 jäsen  
 Fleming Johanna 18:03 - 18:53 jäsen  
 Frantsi-Lankia 

Marjut 
18:03 - 18:53 jäsen  

 Frimodig Josephine 18:03 - 18:53 jäsen  
 Granström Anneli 18:03 - 18:53 jäsen  
 Gustafsson Stefan 18:03 - 18:53 jäsen  
 Haapaniemi Timo 18:03 - 18:53 jäsen  
 Harinen Ari 18:03 - 18:53 jäsen jäävi § 33 
 Hedberg Hans 18:03 - 18:53 jäsen  
 Huhmarniemi Saara 18:03 - 18:53 jäsen  
 Jäppinen Sanni 18:03 - 18:53 jäsen  
 Kaihlaranta Kati 18:03 - 18:53 jäsen  
 Kajanti Carl-Johan 18:03 - 18:53 jäsen  
 Kari Marko 18:03 - 18:53 jäsen  
 Karkinen Ronja 18:03 - 18:53 jäsen  
 Kaurila Matti 18:03 - 18:53 jäsen  
 Kilappa Antti 18:03 - 18:53 jäsen  
 Kjerin Ulf 18:03 - 18:53 jäsen  
 Kosonen Liisa 18:03 - 18:53 jäsen  
 Kähkönen Jani 18:03 - 18:53 jäsen  
 Kämpe-Hellenius 

Jerri 
18:03 - 18:53 jäsen  

 Kärkimaa Elina 18:03 - 18:53 jäsen  
 Lankinen Arttu 18:03 - 18:53 jäsen  
 Liljequist Kim 18:03 - 18:53 jäsen  
 Männikkö Kim 18:03 - 18:53 jäsen  
 Määttä Jussi 18:03 - 18:53 jäsen  
 Orko Maarit 18:03 - 18:53 jäsen  
 Piili Noora 18:03 - 18:53 jäsen  
 Ronkainen Tuovi 18:03 - 18:53 jäsen  
 Sahiluoma Anna 18:03 - 18:53 jäsen  
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 Salonen Antti 18:03 - 18:53 jäsen  
 Salminen Ville 18:03 - 18:53 jäsen  
 Seppälä Ulla 18:03 - 18:53 jäsen  
 Suominen Tero 18:03 - 18:53 jäsen  
 Valtanen Hannu 18:03 - 18:53 jäsen  
 Valtonen Martin 18:03 - 18:53 jäsen  
 Virtanen Kari 18:03 - 18:53 jäsen  
 Åström Kim 18:03 - 18:53 jäsen  
 Oittinen Paula 18:03 - 18:53 varajäsen  
 Polkko Aleksander 18:03 - 18:53 varajäsen  
 Presnukhina Anna 18:06 - 18:53 varajäsen  
 Syväniemi Anni-Mari 18:03 - 18:53 varajäsen  
 Toikka Anna-Mari 18:03 - 18:53 varajäsen  
 Utriainen Elina 18:03 - 18:53 varajäsen  
 Sjöblom Kaj 18:03 - 18:53 vanhusneuvoston 

edustaja 
 

 Kari Selma 18:03 - 18:53 nuorisovaltuuston 
edustaja 

 

 Sailas Virpi  18:03 - 18:53 kunnanjohtaja  
 Suihkonen Jaana  18:03 - 18:53 hallintojohtaja  
 Lindell Esa  18:03 - 18:53 talousjohtaja  
 Kauppinen Anna-

Kaisa  
18:03 - 18:53 kuntakehitysjohtaja  

 Ikonen Eeva-Kaisa  18:03 - 18:53 sivistysjohtaja  
 Sorvari Hannu 18:03 - 18:53 kunnanlakimies  
 Arola Joni  18:03 - 18:53 suunnittelija  
 Bergström Pia  18:03 - 18:53 erityisasiantuntija, 

pöytäkirjanpitäjä 
 

 Söderström Berndt  18:03 - 18:53 kielenkääntäjä  
 Juntunen Sami 18:03 - 18:53 IT-tuki  
 Näppi Juha 18:03 - 18:53 IT-tuki  
 Rautavuori Joel 18:03 - 18:53 IT-tuki  
 Miettinen Heikki 18:03 - 18:22 FCG:n konsultti § 31 
 
Poissa Hyvärinen Reetta  
 Hakapää Minna  
 Bogatenko Nina  
 Leijala Aku  
 Myllyniemi Markus  
 Purra Riikka  
 Ylikoski Jukka  
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Allekirjoitukset 
  
 Tony Björk Pia Bergström  
 puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 
 
Pöytäkirjan tarkastus Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty 22.4.2025 
 
    
  Anneli Granström  Stefan Gustafsson 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
 
Pöytäkirjan nähtävänäolo 
 

Tarkastettu pöytäkirja julkaistaan kunnan verkkosivuilla 23.04.2025  
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Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 29  
    

 
Päätösehdotus Puheenjohtaja toteaa kokouksen laillisesti kokoonkutsutuksi ja 

päätösvaltaiseksi. 
 

Päätös Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
 
Selostus Kunnanvaltuuston kokouskutsu on julkaistu kunnan verkkosivulla 9.4.2025.  
 

Samana päivänä kutsu on toimitettu valtuutetuille ja varavaltuutetuille. 
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Pöytäkirjan tarkastus ja tarkastajien valinta 
 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 30    
    
 
 
Päätösehdotus Kunnanvaltuusto päättää valita kaksi pöytäkirjantarkastajaa tarkastamaan 

tämän kokouksen pöytäkirjan. 
 
Käsittely Varavaltuutettu Anna Presnukhina saapui kokoukseen tämän asian 

käsittelyn aikana klo 18.06. 
 
Päätös Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Anneli Granström ja Stefan Gustafsson. 
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Valtuuston, kunnanhallituksen ja toimielinten työskentelyn sekä strategian arviointi 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 31     
95/00.01.03/2025  
 
 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 

kunnanhallituksen, kunnanvaltuuston sekä toimielinten arviointitulokset 
tiedokseen. 

 
Käsittely FCG:n konsultti Heikki Miettinen esitteli asiaa kokouksessa. Hän poistui 

kokouksesta asian esittelyn jälkeen klo 18.22. 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 07.04.2025 § 122   
 
Valmistelija kunnanjohtaja Virpi Sailas  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää  
 
1 
merkitä hallituksen itsearvioinnin tulokset tiedoksi ja lähettää tulokset 
edelleen kunnanvaltuustolle tiedoksi 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti 

 
1 
merkitä hallituksen itsearvioinnin tulokset tiedoksi ja lähettää tulokset 
edelleen kunnanvaltuustolle tiedoksi. Arviointitulokset kunnanvaltuuston 
sekä toimielinten työskentelystä toimitetaan myös kunnanvaltuustolle 
tiedoksi. 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
 

mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi
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Selostus FCG toteutti Kirkkonummen kunnan toimeksiannosta marras-joulukuussa 
2024 luottamustoimielinten työskentelyn arviointikyselyn. Kysely 
kohdistettiin toimielinten varsinaisille jäsenille sekä niihin asioita 
valmisteleville/esitteleville viranhaltijoille. 

  
Anonyymina toteutettu webropol-kysely perustuu Kuntaliiton valtuustoille 
suosittelemaan lomakkeeseen. Kaikille vastaajille oli yhteinen lomake, 
jossa oli eri toimielimille kohdistettuja omia kysymyksiä ja yhteisiä 
kysymyksiä. Kysely toteutettiin kunnassa samalla tavalla vuonna 2021. 
Kunkin toimielimen tuloksia on verrattu vuoden 2021 tuloksiin sekä  
valtuuston osalta ylikunnallisena vertailuna yli 25 muun kunnanvaltuuston 
tuloksiin. Vapaat vastaukset on raportoitu pääosin käsittelemättöminä. 
Tulokset ovat kokonaisuutena parantuneet edelliskauteen verrattuna. 
 

 Kyselyssä pyydettiin arvioimaan toimielimen työskentelyä kuluneella 
valtuustokaudella. Kysymykset käsittelevät toimintakulttuuria, yhteistyötä, 
työskentelytapoja ja viranhaltijavalmistelua. Lisäksi tiedusteltiin 
näkemyksiä kuntastrategian huomioimisesta ja toteutumisesta 
päätöksenteossa ylipäänsä. 

 
 Arvioinnin ensisijaisena tarkoituksena on tuottaa tietoa 

luottamustoimielintyöskentelyn kehittämiseksi tulevalla valtuustokaudella. 
Vastaukset ja vertailu viime kauden tuloksiin tuodaan tiedoksi nyt kautensa 
päättäville toimielimille. Suurin osa toimielimistä käsitteli omat tuloksensa 
helmi-maaliskuussa 2025. Henkilöstöjaosto käsittelee omat tuloksensa 
9.4.2025. Työllisyys- ja elinkeinoasioiden lautakunnan, nuorisovaltuuston 
ja vanhusneuvoston osalta ei saatu tarpeeksi vastauksia, joten niiden 
tuloksia ei voitu koostaa eikä niitä siksi ole käsitelty kyseisissä 
toimielimissä 

  
 
  
 
 
  
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Kirkkonummi- Valtuuston työskentelyn arviointi 
Kirkkonummi- Hallituksen työskentelyn arviointi 
Kirkkonummi- Tarkastuslautakunnan työskentelyn arviointi 
Kirkkonummi- Keskusvaalilautakunnan työskentelyn arviointi 
Kirkkonummi- Elinvoimajaoston työskentelyn arviointi 
Kirkkonummi- Henkilöstöjaoston työskentelyn arviointi 
Kirkkonummi- Sivistys- ja vapaa-aikalautakunnan työskentelyn arviointi 
Kirkkonummi- Suomenkielinen varhaiskasvatus- ja opetuslautakunta 
Kyrkslätt - Svenska nämnden för fostran och utbildning 
Kirkkonummi- Yhdyskuntatekniikan lautakunnan työskentelyn arviointi 
Kirkkonummi- Toimitilapalvelujen lautakunnan työskentelyn arviointi 
Kirkkonummi- Rakennus- ja ympäristölautakunnan työskentelyn arviointi 
Kirkkonummi- Vesi -liikelaitoksen johtokunnan työskentelyn arviointi 
Kirkkonummi- Vammaisneuvoston työskentelyn arviointi 
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Kirkkonummen kunnan osallisuusmalli 2025-2030 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 32     
171/00.01.01/2025  
 
 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus ehdottaa kunnanvaltuustolle, että se hyväksyy 

Kirkkonummen kunnan osallisuusmallin vuosille 2025-2030. 
 
Käsittely Suunnittelija Joni Arola esitteli asiaa kokouksessa. 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 07.04.2025 § 120   
  
Valmistelija Hallintojohtaja Jaana Suihkonen  
 Suunnittelija Joni Arola   
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää  
 
1 
ehdottaa kunnanvaltuustolle, että se hyväksyy Kirkkonummen kunnan 
osallisuusmallin vuosille 2025-2030. 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
Käsittely Suunnittelija Joni Arola esitteli asiaa kokouksessa ja poistui tämän pykälän 

jälkeen klo 17.05.  
 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Elinvoimajaosto 12.03.2025 § 9   
  
Valmistelija Hallintojohtaja Jaana Suihkonen  
 Suunnittelija Joni Arola   
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 

mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi
mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi
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 Elinvoimajaosto hyväksyy Kirkkonummen kunnan osallisuusmallin vuosille 

2025-2030 omalta osaltaan ja lähettää sen edelleen kunnanhallitukselle ja 
kunnanvaltuustolle hyväksyttäväksi. 

 
Käsittely Suunnittelija Joni Arola esitteli asiaa kokouksessa. Hän poistui 

kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen klo 17.50. 
 
Päätös Elinvoimajaosto päätti hyväksyä Kirkkonummen kunnan osallisuusmallin 

vuosille 2025-2030 omalta osaltaan ja lähettää sen edelleen 
kunnanhallitukselle ja kunnanvaltuustolle hyväksyttäväksi. 

 
Selostus Vuoden 2024 aikana Kirkkonummen kunta on valmistellut osallisuusmallia 

vuoden 2024 talousarvion yhteisten sitovien tavoitteiden mukaisesti.   
  
 Osallisuusmallin avulla kunta haluaa lisätä kuntalaisten ja eri sidosryhmien 

osallisuutta kunnan toiminnassa ja palveluissa. Osallisuusmallin 
tavoitteena on yhtenäistää kunnan palveluissa ja toiminnassa 
hyödynnettyjä osallisuuden ja vuorovaikutuksen prosesseja sekä tuoda 
näkyväksi niitä mahdollisuuksia, joita kuntalaisilla on osallistua ja vaikuttaa 
kunnan toimintaan. Osallisuuden kehittämisen avulla sekä kunnan 
viranhaltijat että luottamushenkilöt voivat hankkia monipuolista tietoa 
valmistelun ja päätöksenteon tueksi. Osallisuusmallissa ehdotetaan 
kuntatasoisen osallisuuden kehittämisen tavoitteiksi hiljaisten äänien 
huomioiminen, tiedonkulun tehostaminen, yhteisöllisyyden ja kylähengen 
vahvistaminen, osallisuus osana johtamista ja päätöksentekoa sekä 
osallisuusprosessien kehittäminen ja arviointi.   

  
 Asian valmistelussa on tehty yhteistyötä niin sisäisten kuin ulkoistenkin 

sidosryhmien kanssa. Valmistelussa on hyödynnetty myös aikaisemmin 
kerättyä tietoa. Kartoitusvaiheessa on otettu selvää vastaavanlaisista 
dokumenteista muissa Suomen kunnissa ja kaupungeissa. 
Kartoitusvaiheen aikana on käyty keskusteluja kunnan työntekijöiden, 
asukkaiden, luottamushenkilöiden ja yhteisöjen kanssa muun muassa 
Osallisuusdialogi-keskustelutilaisuuksissa. Asian valmistelua on tehty 
yhdessä toimialojen, kunnan johtoryhmän ja vaikuttamistoimielimien 
kanssa.   

 
 Osallisuusmallia esitellään elinvoimajaostolle kokouksessa. Osallisuusmalli 

viedään kunnanhallituksen kautta kunnanvaltuustolle päätettäväksi kevään 
aikana. 
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Liitteet / bilagor 
1 Kirkkonummen osallisuusmalli 2025-2030 
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Kunnan takaaman Kirkkonummen Vuokra-asunnot Oy:n lainan uudelleenjärjestely 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 33     
278/00.04.02/2025  
 
 

 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että 

 
1  
valtuusto hyväksyy Kirkkonummen Vuokra-asunnot Oy:lle myönnetyn 
lainan uudelleenjärjestelyn, joka sisältää lainatakauksen pidennyksen 
suuruudeltaan korkeintaan 13 760 157,43 euron lainalle, jolle annetaan 
takaus määrältään 80 % lainan suuruudesta. Takaus on voimassa 20 
vuotta lainan nostohetkestä. 
  
2  
takauksesta peritään vuosittainen takausprovisio   
 
3  
edellä mainitun kunnan takauksen edellytyksenä on, että Kirkkonummen 
Vuokra-asunnot Oy antaa oheisen panttaussitoumuksen vastavakuutena 
kunnalle  
 
4  
kunnanjohtaja valtuutetaan allekirjoittamaan Kirkkonummen Vuokra-
asunnot Oy:lle annettavan takaussopimuksen sekä Kirkkonummen 
Vuokra-asunnot Oy:n antaman panttaussitoumuksen Kirkkonummen 
kunnan puolesta. 

 
Käsittely Valtuutettu Ari Harinen ilmoitti olevansa yhteisöjäävi ja poistui kokouksesta 

tämän pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 31.03.2025 § 103   
  
 
Valmistelija talousjohtaja Esa Lindell  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 

 
  

mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi
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Kunnanhallitus päättää esittää kunnanvaltuustolle, että 
 
1  
valtuusto hyväksyy Kirkkonummen Vuokra-asunnot Oy:lle myönnetyn 
lainan uudelleenjärjestelyn, joka sisältää lainatakauksen pidennyksen 
suuruudeltaan korkeintaan 13 760 157,43 euron lainalle, jolle annetaan 
takaus määrältään 80 % lainan suuruudesta. Takaus on voimassa 20 
vuotta lainan nostohetkestä. 
  
2  
takauksesta peritään vuosittainen takausprovisio   
 
3  
edellä mainitun kunnan takauksen edellytyksenä on, että Kirkkonummen 
Vuokra-asunnot Oy antaa oheisen panttaussitoumuksen vastavakuutena 
kunnalle  
 
4  
kunnanjohtaja valtuutetaan allekirjoittamaan Kirkkonummen Vuokra-
asunnot Oy:lle annettavan takaussopimuksen sekä Kirkkonummen 
Vuokra-asunnot Oy:n antaman panttaussitoumuksen Kirkkonummen 
kunnan puolesta. 

 
Käsittely Ari Harinen ilmoitti olevansa yhteisöjäävi ja poistui kokouksesta tämän 

pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. 
 
Kirkkonummen Vuokra-asunnot Oy:n toimitusjohtaja Juha Marjamo esitteli 
asiaa. Hän poistui kokouksesta ennen asian käsittelyn alkua klo 16.44. 
 
 

Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Selostus Kunnanvaltuusto on päätöksellään 13.11.2017 § 71 hyväksynyt 

Valtiokonttorin Kirkkonummen Vuokra-asunnoille myöntämien lainan FI14 
5554 0983 4684 39, yhteensä 17 648 898,16 €, konvertointia Osuuspankin 
myöntämäksi Kirkkonummen kunnan takaamaksi markkinaehtoiseksi 
pankkilainaksi. Tämä tarkoitti kunnan kannalta takauksen antamista sekä 
panttaussitoumuksen saamista ko. kiinteistöön. Alkuperäinen takaus on 
voimassa 10 vuotta lainan nostohetkestä.  

 
 Kirkkonummen Vuokra-asunnot Oy on neuvotellut Osuuspankin kanssa 

kunnan takaaman lainan ehdot uudelleen rahoitustarpeen kattamiseksi ja 
maksuvalmiuden turvaamiseksi. Kunnan takaamasta lainasta on jäljellä 13 
760 157,43 euroa, jonka osalta halutaan tehdä lainaehtojen muutos 
lähinnä pidentämällä laina-aikaa, joka on uudella lainalla 20 vuotta ja 
purkamalla nykyinen korkosuojaus. Uusi laina on edelleen tasalyhenteinen 
laina, jossa lyhennykset 6kk välein edelleen 0,49 % marginaalilla. 
Marginaalin tarkastusväli 5 vuotta. Laina on lyhennysvapaa vuoden 2025 
osalta. 
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 Vertailun vuoksi lainatarjous pyydettiin myös Kuntarahoitus Oy:ltä. 
 
 
 Kunta voi myöntää takauksen tai muun vakuuden kilpailutilanteessa 

markkinoilla toimivan yhteisön velasta tai muusta sitoumuksesta 
ainoastaan, jos yhteisö kuuluu kuntakonserniin tai se on kuntien tai kuntien 
ja valtion yhteisessä määräysvallassa. Sen estämättä, mitä 2 momentissa 
säädetään, kunta voi myöntää takauksen tai muun vakuuden, joka liittyy 
sen liikuntalain (390/2015), kuntien kulttuuritoiminnasta annetun lain 
(728/1992), museolain (729/1992), teatteri- ja orkesterilain (730/1992) tai 
nuorisolain mukaisen tehtävän edistämiseen. Takauksen ja muun 
vakuuden antamisen edellytyksistä on kuitenkin voimassa, mitä siitä 
erikseen säädetään. Lisäksi kunta voi myöntää takauksen tai muun 
vakuuden, jos se perustuu lain perusteella hyväksyttyyn tukiohjelmaan tai 
yksittäiseen tukeen tai liittyy yhteisölle tai säätiölle annettuun 
palveluvelvoitteeseen. 

 
 Kirkkonummen Vuokra-asunnot Oy on Kirkkonummen kunnan 100 % 

omistama tytäryhtiö eli esteitä takauksen myöntämiselle ei lain mukaan 
ole. Kunnan on lisäksi otettava huomioon, mitä Euroopan unionin 
toiminnasta tehdyn sopimuksen 107 ja 108 artiklassa säädetään. 
Tiedonannon 3.2 kohdan mukaan seuraavien edellytysten täyttyminen 
riittää osoittamaan, ettei yksittäinen valtiontakaus ole valtiontukea: 

 
1. lainanottaja ei ole taloudellisissa vaikeuksissa 
2. takauksen laajuus voidaan myöntämishetkellä mitata 

asianmukaisesti 
3. takaus ei kata enempää kuin 80 prosenttia lainasaamisen tai muun 

rahoitussitoumuksen määrästä 
4. takauksesta maksetaan markkinaperusteinen hinta 

 
 Rating Alfa luottoluokituksen mukaan Kirkkonummen Vuokra-asunnot Oy:n 

luottoluokitus on AA eli hyvä.  
 
 Huomioiden takauksen euromääräinen suuruus, takauksen myöntämisen 
 edellytys on, että Kirkkonummen Vuokra-asunnot Oy antaa Kirkkonummen 
 kunnalle erillisen panttaussitoumuksen, jolla se luovuttaa omistamansa 
 kiinteistöt, mikäli lainat tai osa niistä lankeaa Kirkkonummen kunnan 
 maksettavaksi. Panttaussitoumus on oheisena.  
 
  
 
 
  
Liitteet / bilagor 

2 Kunnan takaus konversiolaina 
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Keskustan entisen terveyskeskuskiinteistön purku, lisämääräraha 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 34     
135/02.08.00.01/2025  
 

 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että se 

 
1 
myöntää toimitilapalvelujen lautakunnalle terveyskeskuskiinteistön 
purkamiseen tarvittavan 500 000 euron lisämäärärahan.  
 
2 
päättää korottaa talousarvion 2025 poistomäärärahaa 212 668 eurolla, jolla 
katetaan terveyskeskusrakennuksen tasearvon alaskirjaus. 

 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 10.03.2025 § 77   
 
Valmistelija kuntakehitysjohtaja Anna-Kaisa Kauppinen  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää esittää kunnanvaltuustolle, että se 
 
1 
myöntää toimitilapalvelujen lautakunnalle terveyskeskuskiinteistön 
purkamiseen tarvittavan 500 000 euron lisämäärärahan.  
 
2 
päättää korottaa talousarvion 2025 poistomäärärahaa 212 668 eurolla, jolla 
katetaan terveyskeskusrakennuksen tasearvon alaskirjaus. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
Selostus Vanhan terveyskeskuksen purkamisen kustannukset kohdistuvat 

toimitilapalvelujen lautakunnan käyttötalouteen. Purkamisen arvioitu 
kustannus on 595 000 euroa. Purkamisen jälkeen arvioidut säästöt 
ylläpitokuluissa vuonna 2025 ovat noin 100 000 euroa. Lautakunnan 
lisämäärärahatarve on siten noin 500 000 euroa. Esitetyn 
määrärahamuutoksen jälkeen toimitilapalvelujen lautakunnan talousarvion 
2025 ulkoinen toimintakate on - 25 582 652 euroa. 
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 Purkukustannusten lisäksi rakennuksen jäljellä oleva tasearvo 

alaskirjataan. Vanhan terveyskeskuksen tasearvo kunnan kirjanpidossa 
31.12.2024 on ollut 212 668 euroa.  

 
 
Toimitilapalvelujen lautakunta 26.02.2025 § 13   
 
Valmistelija kiinteistöpäällikkö Mia Nieminen, ylläpitopäällikkö Teuvo Martikainen  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kuntakehitysjohtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 

 Toimitilapalvelut päättää 
 
1. 
purkaa keskustan entisen terveyskeskuskiinteistön (sis. entinen 
terveyskeskus ja paviljonki) 
 
2. 
esittää kunnanhallitukselle ja edelleen kunnanvaltuustolle, että se myöntää 
kiinteistön purulle lisämäärärahan 595 000€. 

 
Päätös Toimitilapalvelujen lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
Selostus Kunnanhallitus hyväksyi 25.3.2024 (§ 89) kunnan kiinteistökannan 

salkutuksen päivityksen 2024. Keskustan entisen terveyskeskuskiinteistön 
rakennukset eli entinen terveyskeskus ja paviljonki (os. Virkatie 1) kuuluvat 
luovuttaviin C-salkun kiinteistöihin, nk. C3-salkkuun, jonka kiinteistöistä 
luovutaan purkamalla.  

 
 Entinen terveyskeskus on ollut tyhjillään vuoden 2023 alusta toiminnan 

siirryttyä uuteen hyvinvointikeskukseen. Kohteella on ollut enenevässä 
määrin ilkivaltaa, josta aiheutuu kunnalle muiden ylläpitokulujen lisäksi 
kasvava määrä kuluja. Paviljonki on ollut tyhjillään vuoden 2025 alusta 
alkaen.  

 
 Toimitilapalvelut ehdottaa em. rakennusten purkua loppuvuodelle 2025 

ylläpitokulujen karsimiseksi.  
 
 Entisen terveyskeskuksen kerrosala on 4 958 k-m2 ja paviljongin kerrosala 

167 k-m2. Tulevan purun myötä poistuvia neliöitä on yht. 5 125k-m2. 
 
 Terveyskeskuskiinteistön rakennusten ylläpitokulut: 
 -V. 2023 n. 79 460€ 
 -V. 2024 n. 128 000€, josta lämmitys 56 000€, sähkö 15 800€, 

vartiointi/ilkivalta 31 600€ (aidat osan vuodesta + vartiointi osan vuodesta). 
 -V. 2025 ennuste n. 184 200€, josta lämmitys 56 000€ + sähkö 15 800€ + 

aidat 47 400€ (koko vuosi) + vartiointi 65 000€ (koko vuosi). 
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 Yhteensä 391 660€ 
 
 Terveyskeskuskiinteistön purkukulujen arvioitu kustannus on yhteensä 595 

000 € (Alv 0%). Tästä keskustan terveysaseman osuus on 550 000 € (Alv 
0%) ja punaisen paviljongin osuus 45 000 € (Alv 0%). 

                                            
 Kohteen purkuun ei ole varattu määrärahaa vuoden 2025 budjettiin, joten 

purun toteuttaminen vaatii lisämäärärahan. Toimitilapalvelut hakee 
toimitilapalveluiden lautakunnalta purkua varten lisämäärärahaa purkua 
varten tulevien vuosien ylläpitokulujen katkaisemiseksi. 

 
 Kohteiden purkuun tähtäävät valmistelut on jo aloitettu. 

Purkukartoitusvalmistelut on käynnistetty konsulttien avulla 1/2025. 
 Purkuluvan haku on vireillä ja purkutöiden valmistelut aloitettu. Purun 

eteneminen valmisteluista kilpailutukseen ja toteutukseen tehdään 
rahoituksen varmistuttua. 

 
 Purkuvalmisteluissa selvitetään myös mahdollisuus hyödyntää 

purkubetonia kunnallistekniikan työmailla. Toimitilapalvelut ja 
kunnallistekniikka ovat yhteistyössä selvittäneet asiaa. Jotta 
purkumateriaalit päästään soveltuvin osin hyödyntämään 
kunnallistekniikan työmailla, tulee aikataulut sovittaa yhteen. Entisen 
terveyskeskuksen ja paviljongin purut tulisi toteuttaa vuoden 2025 lopussa, 
jotta purkumateriaaleja päästään jatkohyödyntämään kunnan sisällä.   

 
 
  
 
 
  
 
 
  
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Liite 1 Esitys Kirkkonummen keskustan terveysaseman purku 26.2.2025 
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Yhteisten palveluiden talousarvion 2025 lisämäärärahaesitys 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 35     
311/02.02.02/2025  
 

 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että se hyväksyy yhteisten 

palveluiden vuoden 2025 talousarvion toimintakatteeseen    
36 000 euron lisämäärärahan. 

 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 07.04.2025 § 125   
  
Valmistelija Talousjohtaja Esa Lindell 
 Hallintojohtaja Jaana Suihkonen  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää 
 
1 
esittää kunnanvaltuustolle, että se hyväksyy yhteisten palveluiden vuoden 
2025 talousarvion toimintakatteeseen    
36 000 euron lisämäärärahan 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
Selostus Hyvinvointialueiden aloittaessa toimintansa vuoden 2023 alussa siirtyi 

Kirkkonummen Palvelukeskussäätiön toiminnat eli palveluasuminen sekä 
palvelukeskus ja niiden vuokrakustannukset hyvinvointialueelle. 

 
 LUVN on irtisanonut Palvelukeskussäätiön vuokrasopimuksen päättymään 

vuoden 2024 lopussa, koska LUVN on halunnut säästää 
vuokrakustannuksiaan. Säätiö ja LUVN ovat neuvotelleet vuokran 
määrästä ja LUVN on tullut hieman vastaan uuden sopimuksen vuokran 
suuruudessa. Kuitenkin palvelukeskussäätiön saama vuokran määrä on 72 
000 euroa alempi aiempaan nähden. 

  
 Kun säätiön toiminnat olivat kunnan järjestämisvastuulla, yhteiset palvelut 

maksoi osan vuokrakustannuksista, noin 126 000 €, koskien ruokasalia ja 
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kahta neuvottelutilaa, joita säätiö on välittänyt kunnassa toimiville 
järjestöille ilmaiseen käyttöön. Säätiön edustajat ja kunnan virkahenkilöstö 
sekä myös kunnanhallituksen jäseniä kokoontui syksyllä 2024 
keskustelemaan tilanteesta. Neuvotteluissa kunnan virkahenkilöt ovat 
päätyneet siihen, että kunta voi osallistua tilojen vuokrakustannuksiin 
puolella, 3 000 €/kk, säätiön pyytämästä osuudesta 6000 €/kk. Loppuosan 
vuokrasta säätiön tulisi kattaa maksullisella vuokraustoiminnalla. Kunnan 
vuokraosuus on tarkoitus maksaa takautuvasti vuoden 2025 alusta lukien. 

  
 Kunnan talousarviota laadittaessa ei ollut varmuutta, millaisen uuden 

vuokrasopimuksen säätiö ja LUVN neuvottelevat, joten kunta ei ole 
osoittanut vuoden 2025 talousarvioon määrärahaa järjestöjen käyttöön 
tarkoitettujen tilojen vuokraamiseen. Koska kunta ei itse tiloja käytä, on 
vuokran osuus tarkoituksenmukaista osoittaa yhteisiin palveluihin kohtaan, 
josta järjestöavustuksia maksetaan. Esityksen mukainen vuokrakustannus 
on tarkoitus ottaa huomioon vuoden 2026 talousarviossa, mikäli 
lisämääräraha hyväksytään ja tarve vuokran maksamiseen jatkuu.  
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Vastaus valtuustoaloitteeseen 17/2019: Veikkolan kirjastorakennuksen peruskorjauksen sekä 
Koskentorin laitaan rakennettavan monitoimitalon hankesuunnitelmasta 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 36     
1779/10.03.02.02/2019  
 
 

 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus antaa selostusosan mukaisen vastauksen 

valtuustoaloitteeseen 17/2019 ja esittää edelleen kunnanvaltuustolle, että 
valtuusto pitää vastausta riittävänä ja aloitetta loppuun käsiteltynä. 
 
Jatkosuunnittelulle evästyksenä, että valtuustoaloitteen (16.12.2019) 
mukaisista hankesuunnitelmakokonaisuuksista käynnistetään ensi vuoden 
aikana hankesuunnitelman tasoiset suunnitelmat päätöksiä varten. 
Monitoimirakennuksen suunnitelmat tehdään yhteistyössä Länsi-
uudenmaan hyvinvointialueen kanssa. 

 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 07.04.2025 § 123   
  
Valmistelija rakennuttajapäällikkö Hanne Nylund  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 
 

 
Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 

 
 Kunnanhallitus päättää 

 
1 
antaa selostusosan mukaisen vastauksen valtuustoaloitteeseen 17/2019 ja 
esittää edelleen kunnanvaltuustolle, että valtuusto pitää vastausta 
riittävänä ja aloitetta loppuun käsiteltynä. 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
Käsittely Kunnanvaltuuston I varapuheenjohtaja Reetta Hyvärinen ilmoitti olevansa 

esteellinen ja poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ja 
päätöksenteon ajaksi. 

 
Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi että keskustelun 
aikana Matti Kaurila on tehnyt seuraavan evästysehdotuksen: 
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Kunnanhallitus päättää evästää jatkosuunnittelua siten, että 
valtuustoaloitteen (16.12.2019) mukaisista 
hankesuunnitelmakokonaisuuksista käynnistetään ensi vuoden aikana 
hankesuunnitelman tasoiset suunnitelmat päätöksiä varten. 
Monitoimirakennuksen suunnitelmat tehdään yhteistyössä Länsi-
uudenmaan hyvinvointialueen kanssa. 
 
Evästysehdotusta kannattivat Piia Aallonharja, Kati Kaihlaranta, Anna 
Sahiluoma ja Anneli Grantröm. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa, evästysehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti seuraavalla 

evästyksellä:  
 
Kunnanhallitus päättää evästää jatkosuunnittelua siten, että 
valtuustoaloitteen (16.12.2019) mukaisista 
hankesuunnitelmakokonaisuuksista käynnistetään ensi vuoden aikana 
hankesuunnitelman tasoiset suunnitelmat päätöksiä varten. 
Monitoimirakennuksen suunnitelmat tehdään yhteistyössä Länsi-
uudenmaan hyvinvointialueen kanssa. 

 
 
Toimitilapalvelujen lautakunta 19.03.2025 § 18   
  
Valmistelija rakennuttajapäällikkö Hanne Nylund  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kuntakehitysjohtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 

 Toimitilapalvelujen lautakunta päättää antaa selostusosan mukaisen 
vastauksen valtuustoaloitteeseen 17/2019 ja esittää kunnanhallitukselle ja 
edelleen kunnanvaltuustolle, että valtuusto pitää vastausta riittävänä ja 
aloitetta loppuun käsiteltynä. 

 
 
Päätös Toimitilapalvelujen lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
Selostus   

Matti Kaurila jätti ensimmäisenä allekirjoittajana kunnanvaltuuston 
kokouksessa 16.12.2019 § 135 seuraavan aloitteen: 
 
”Kunnanhallitus on 18.11.2019 äänestyksen kautta päättänyt olla tässä 
vaiheessa hyväksymättä Veikkolan kirjaston peruskorjauksen 
hankesuunnitelmaa ja on päättänyt, että peruskorjausvaihtoehdon lisäksi 
laaditaan vaihtoehtoinen suunnitelma kirjastolle, jonka lähtökohtana on 
Koskentorin laidalla sijaitsevalle tontille toteuttava asemakaavan muutos ja 
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uudisrakennus.  
 
Me valtuustoaloitteen allekirjoittaneet valtuutetut ja varavaltuutetut 
esitämme, että hankesuunnitelma tehtäisiin em. vaihtoehtojen lisäksi alla 
esitetystä vaihtoehdosta, jonka hankesuunnitelma olisi valmiina 
päätöksenteossa kun valittavasta hankesuunnitelmavaihtoehdosta tehdään 
kunnanvaltuustossa päätös. Lähtökohtana on, että kaavamuutosta ei tehdä 
Veikkolan torinlaidalla olevalle tontille (40), jolle on jo toteutettu 
Koskentorin päiväkoti. Tämä mahdollistaa aikataulu- ja kustannussäästön 
kaavoituksen osalta. Päiväkodin kerrosala on 1170 k-m2, joten tontilla on 
rakennusoikeutta jäljellä 2280 k-m2. 
 
Esitämme seuraavaa hankesuunnitelmakokonaisuutta tehtäväksi; 
 

1) Veikkolan kirjastorakennus peruskorjataan nykyisen rakennuksen 
tilaohjelman mukaisesti ja valtuuston 11.11.2019 päättämän 
vuoden 2020 talousarvion mukaisella aikataululla. 
 
Rakennus peruskorjataan Veikkolan nuorisotiloiksi, jotka ovat tällä 
hetkellä vuokratuissa vuonna 1983 valmistuneissa liikekeskuksen 
tiloissa, josta kunta maksaa vuokraa yhdessä terveyskeskuksen 
tilojen kanssa 193 000 €/vuosi. Lisäksi tiloihin peruskorjataan 
kolmannen sektorin yhdistysten käyttöön tarvittavat tilat sekä 
aluehuoltotyöntekijöiden tilat, joilla on tällä hetkellä käytössä 106 
m2 Veikkolan koulurakennuksen pohjoispuolella olevassa -90 luvun 
alussa käytettynä Harjavallasta tuodussa siirtokelpoisessa 
rakennuksessa. Kirjastorakennuksessa jatkaa liikunnan käytössä 
oleva kuntosali. 
 

2) Veikkolan torin laidalle tehdään hankesuunnitelma 
monitoimirakennuksesta, jonka koko on enintään nykyisen kaavan 
mahdollistama 2280 k-m2. Uudisrakennukseen sijoitetaan 
Veikkolan terveysaseman tarvitsemat tilat ja Veikkolan sivukirjasto. 
Lisäksi rakennukseen tulee hammashoitola ja neuvola, jotka ovat 
tällä hetkellä Veikkolan koulurakennuksen pohjoispuolella olevassa 
-90 luvun alussa käytettynä Harjavallasta tuodussa 
siirtokelpoisessa rakennuksessa. Veikkolan koulun laajennuksen 
valmistuttua Veikkolan koulun tontilla ei ole enää kaavan 
mukaisesti rakennusoikeutta ko. rakennukselle, jolloin se joudutaan 
purkamaan tai hakemaan rakennukselle poikkeuslupaa. Myös tällä 
hetkellä Veikkolan koulussa olevalle hammashoitolalle ei ole enää 
tiloja valmistuvassa Veikkolan koulun laajennuksessa. 

Aloitteen olivat Matti Kaurilan lisäksi allekirjoittaneet seuraavat valtuutetut: 
Ulla Seppälä, Mikko Kara, Antti Salonen, Marjut Frantsi-Lankia, Piia 
Aallonharja, Pekka M. Sinisalo, Maarit Orko, Markus Myllyniemi, Katarina 
Helander, Kati Kettunen, Raija Vahasalo, Veikko Vanhamäki, Kim Åström, 
Anni-Mari Syväniemi, Pekka Oksanen, Hanna Haikonen, Ville Salminen, 
Petri Ronkainen, Rita Holopainen, Miika Engström, Anna Kylmänen, Jukka 
Tammi, Santtu Vainionpää ja Pekka Rehn 
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Vastaus: 
 
Kunnanhallitus on 18.11.2019 § 385 päättänyt, että Veikkolan kirjaston 
peruskorjausvaihtoehdon hankesuunnitelman lisäksi laaditaan 
vaihtoehtoinen hankesuunnitelma, jonka lähtökohtana on Koskentorin 
laidalla sijaitsevallle tontille toteutettava asemakaavan muutos ja 
uudisrakennus ja, että vaihtoehtoisen hankesuunnitelman valmistuttua 
molemmat hankesuunnitelmat tuodaan käsittelyyn palvelutuotannon 
lautakuntaan (nyk. toimitilapalvelujen lautakuntaan), sivistys- ja vapaa-
aikalautakuntaan ja edelleen kunnanhallitukseen ja kunnanvaltuustoon. 
Lisäksi kunnanhallitus evästi seuraavasti: tehtävässä toisessa 
hankesuunnitelmassa tulee ottaa huomioon nykyistä Veikkolan kirjastoa 
käyttävien kolmannen sektorin toimijoiden tilatarpeet. Lisäksi on 
selvitettävä mahdollisuus toteuttaa samaan kokonaisuuteen 
palvelutorimallilla tiloja myös esimerkiksi perusturvan palveluille (nyk. 
Länsi-Uudenmaan hyvinvointialue), nuorisotoimelle ja yksityisille toimijoille. 
 
Kirkkonummen kunnan palveluverkkosuunnitelma 2025–2035 valmistui 
syksyllä 2024. Asiaa käsiteltiin vaikuttamiselimissä, lautakunnissa, 
kunnanhallituksessa ja kunnanvaltuustossa. Valtuuston 18.11.2024 § 91 
hyväksymässä palveluverkkosuunnitelmassa Veikkolan kirjaston ja 
nuorisotilojen osalta mainitaan seuraavasti:  
 
”Vapaa-aikapalvelujen osalta tavoitteena on, että Veikkolan kirjasto siirtyy 
torin laidalle rakennettavaan uudisrakennukseen tai Veikkolan koulun 
yhteyteen. Nuorisotila säilyy nykyisellä paikallaan, siirtyy Veikkolan 
koulun yhteyteen tai nykyisiin Veikkolan kirjaston tiloihin, mikäli tilat 
vapautuvat.”  
 
 
Länsi-Uudenmaan aluevaltuusto on 11.6.2024 § 36 päättänyt 
palvelustrategian mukaisten palvelujen verkoston kehittämistä koskevien 
linjausten hyväksymisestä. Linjausten mukaan Veikkolassa sijaitsee 
lähiterveysasema (oheismateriaalina, s. 20). Kunta käy keskustelua 
LUVN:n kanssa hyvinvointialueen tilatarpeista Veikkolan alueella sekä 
valtuustoaloitteen mukaisesta vaihtoehdosta, jossa toteutettaisiin yhteinen 
hanke Veikkolan torin laidalle. 
 
Palveluverkkosuunnitelma ohjaa kunnan investointien suunnittelua. 
Palveluverkkosuunnitelmassa mukana olevat rakennushankkeet sekä 
palveluverkon edellyttämät rakennusten peruskorjaukset aikataulutetaan 
tarkemmin kunnan vuosittaisten talousarvioiden investointiohjelmassa. 
 
Rakennushankkeita valmistellaan ja niistä tehdään hankekohtaisia 
päätöksiä laadittavien tarveselvitysten ja hankesuunnitelmien kautta.   
Tuleva Veikkolan kirjaston hankekokonaisuus valmistellaan 
kunnanvaltuuston 9.12.2024 § 103 hyväksymän talonrakennushankkeiden 
hankeohjeen mukaisesti, ottaen huomioon valtuuston päätökset 
palveluverkkosuunnitelmasta.   
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Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Valtuustoaloite 17/2019: Veikkolan kirjastorakennuksen peruskorjauksen 
sekä Koskentorin laitaan rakennettavan monitoimitalon 
hankesuunnitelmasta 
Oheismat. Kh 18.11.2019 § 385, Veikkolan kirjasto ja monitoimitalo, 
hankesuunnitelma 
Palvelustrategian mukaiset palvelujen verkoston kehittämisen strategiset 
linjaukset, aluehallitus 27.5.2024 
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Vastaus valtuustoaloitteeseen 2/2023: Kirkkonummen kunnan tulee selvittää mahdollisuudet 
rakentaa yksi tai useampi aurinkopaneelipuisto 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 37     
61/00.04.02/2023  
 
 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus antaa selostusosan mukaisen vastauksen 

valtuustoaloitteeseen 2/2023 kunnanvaltuustolle ja ehdottaa, että valtuusto 
pitää vastausta riittävänä ja aloitetta loppuunkäsiteltynä. 

 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 10.03.2025 § 78   
  
Valmistelija kunnangeodeetti Otso Kärkkäinen 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää  
 
1 
antaa selostusosan mukaisen vastauksen valtuustoaloitteeseen 2/2023 
kunnanvaltuustolle ja ehdottaa, että valtuusto pitää vastausta riittävänä ja 
aloitetta loppuunkäsiteltynä 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
Selostus Kunnanhallitus on tehnyt 16.12.2024 (§ 409) päätöksen noin 6 hehtaarin 

suuruisen alueen vuokraamisesta aurinkovoimapuistolle Strömsbyssä 
kunnan käytöstä poistetulle maankaatopaikalle noin 35-vuotisella 
maanvuokrasopimuksella. Sopimus on allekirjoitettu 12.2.2025. 
Sopimuksessa kunnan perimä vuokra perustuu nettosähköenergian 
tuotantoon. Lisäksi kunnanhallitus on 24.2.2025 tehnyt päätöksen hankkia 
Masalasta noin 35 hehtaarin maa-alueen, jonne yhdyskuntatekniikan 
lautakunnan 15.6.2023 (§ 70) hyväksymän Mustikkarinteen 
asemakaavaehdotuksen perusteella olisi mahdollista varata noin 6,6 
hehtaarin energiahuollon korttelialue (EN) aurinkovoimalalle. 
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Toteutuessaan mainittu Strömsbyn hanke sekä Mustikkarinteen 
asemakaava ja maakauppa mahdollistaisivat kaksi pienen kokoluokan 
teollisen mittakaavan aurinkovoimalan toteuttamista kunnan maa-alueille. 

 
 Rakennusten energiatehokkuusdirektiivi tuli voimaan toukokuussa 2024. 

Jäsenmaiden kansallinen lainsäädäntö on päivitettävä viimeistään 
toukokuussa 2026. Ympäristöministeriö toteaa, että hallitusohjelman 
mukaisesti direktiivin kansallinen toimeenpano tehdään mahdollisimman 
vähäisillä muutoksilla voimassa oleviin säädöksiin. Direktiivin sisältö on 
kuitenkin laaja, ja muutoksia on tulossa sekä uudis- että 
korjausrakentamisen säädöksiin.  

 
 Energiatehokkuusdirektiivin mukaan uusissa rakennushankkeissa 

aurinkoenergian käyttö pitäisi huomioida jo suunnitteluvaiheessa. 
Asuinrakennuksia lukuun ottamatta kaikissa uusissa julkisissa 
rakennuksissa, joiden hyötypinta-ala on yli 250 m², aurinkoenergialaitteisto 
olisi otettava käyttöön vuoden 2027 alusta alkaen, jos se on teknisesti, 
taloudellisesti ja toiminnallisesti toteutettavissa. Lisäksi vaatimukset 
olemassa olevien julkisten rakennusten aurinkoenergialaitteistojen 
käyttöönottoaikataululle vaihtelee vuoden 2028 alusta vuoden 2031 
alkuun. 

 
 
Kunnanvaltuusto 30.01.2023 § 9   
  
Päätös Kunnanvaltuusto toimittaa valtuustoaloitteen kunnanhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Selostus Valtuutettu Kim Liljequist (RKP) jätti kunnanvaltuuston kokouksessa 

30.1.2023 seuraavan aloitteen: 
 
”Kirkkonummen kunnan tulee selvittää mahdollisuudet rakentaa yksi tai 
useampi aurinkopaneelipuisto. Puistot voisivat olla kunnan omaa toimintaa 
tai vaihtoehtoisesti ne voisi vuokrata toimijoille, jotka möisivät halvempaa 
sähköä kunnalle. Energiapuistot voisi esimerkiksi rakentaa kunnan 
omistamille ylimääräisille maa-aloille tai peltomaille ja nurmikoille 
logistisesti sopivilla paikoilla, lähellä kulutuskohtia/kiinteistöjä ja/tai 
sähkönsiirtoverkkoa. Yksi mahdollinen sijoituspaikka voisi olla jossain 
Länsiväylän / Kehä III:n liikennemeluvyöhykkeellä. Pitäisi myös selvittää, 
onko yksityisillä maanomistajilla ja suurempien teollisuuskiinteistöjen 
kiinteistönomistajilla kiinnostusta vuokrata maa-/kattoalaa kunnalle 
kyseiseen tarkoitukseen. 
 
Esimerkiksi Raaseporin Energia Oy:n rakentama energiapuisto 
Tammisaaren keskustan läheisyydessä (lisätietoa 
https://re.fi/fi/aurinkopuisto-on-avattu/) tai SOK:n rakentama puisto 
Kirkkonummen Prisman pihalla voisivat toimia energiapuiston mallina. 
 



 

 

Kirkkonummen kunta 
Kunnanvaltuusto 

Pöytäkirja 3  27/44 

  

 

Aloitetta sekä siirtymää vihreään, uusiutuvaan energiaan perustellaan sillä, 
että kiristynyt maailmantilanne on korottanut energian ja sähkön hintoja 
merkittävästi suhteellisen lyhyessä ajassa, mikä on riski kunnan taloudelle 
ja lisää kunnallisen talouden kustannuspaineita. Lisäksi aloitetta 
perusteellaan sillä, että Kirkkonummen kunta: 
 

• kuuluu Hiilineutraalien kuntien HINKU-verkostoon, joten kunta on 
sitoutunut vähentämään kasvihuonekaasupäästöjä 80 prosenttia 
vuoden 2007 tasosta vuoteen 2030 mennessä. 

 
• on liittynyt kestävän energian ja ilmaston toimenpideohjelmaan 

Covenant of Mayors for Climate and Energy / SECAP, jossa 
sitoudutaan konkreettisiin toimenpiteisiin päästövähennystavoitteen 
saavuttamiseksi vuoteen 2030 mennessä. 

 
• on mukana kunta-alan energiatehokkuussopimuksessa ja 

tavoittelee 7,5 % energiatehokkuuden parantamista vuodelle 2025. 
 
 
Todettakoon, että asiaa on syytä selvittää myös siitä syystä, että Euroopan 
komission suunnitelmien mukaan tietyn kokoisissa uusissa julkisissa ja 
yksityisissä rakennuksissa energiakatto olisi mahdollisesti pakollinen jo 
vuodesta 2025. 
 
Aurinkoenergiapuistojen hyöty on vihreän energian tuottamisen lisäksi se, 
että kunta voisi hyödyntää näitä myös itse. Tämä auttaa etenkin tilanteissa, 
joissa sähkön hinta on korkea ja ostetun kalliin sähkön määrää voisi 
vähentää aurinkopaneelien avulla. Lisäksi ylijäämätuotannon voi myydä 
markkinahintaan, mikä tuottaa tuloja kunnalle. 
 
Kirkkonummi 18.1.2023 
Kim Liljequist (RKP)” 
 
 
Aloitteen allekirjoittivat Kim Liljequistin lisäksi seuraavat valtuutetut: 
Josephine Frimodig, Ulf Kjerin, Anna Sahiluoma, Reetta Hyvärinen, 
Markus Myllyniemi, Maarit Orko, Krista Petäjäjärvi, Elina Kärkimaa, Antti 
Kilappa, Anders Adlercreutz, Saara Huhmarniemi, Ronja Karkinen, Katja 
Ylisiurua, Johanna Fleming, Sini Felipe, Noora Piili, Sanni Jäppinen, Jani 
Ekman, Anna Aintila, Stefan Gustafsson Kim Männikkö Minna Hakapää, 
Marjut Frantsi-Lankia, Pekka M. Sinisalo, Martin Valtonen, Carl-Johan 
Kajanti, Piia Aallonharja, Liisa Kosonen, Tony Björk, Timo Haapaniemi, 
Urho Blom, Jussi Määttä, Jerri Kämpe-Hellenius, Kim Åström, Marko Kari, 
Kari Virtanen ja Hannu Valtanen. 

 
 
  
Liitteet / bilagor 

3 Valtuustoaloite - fullmäktigemotion, 2-2023 
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Vastaus valtuustoaloitteeseen 7/2023: Kirkkonummen kunnan tulee selvittää mahdollisuus 
järjestää keskustelutilaisuus liikenneturvallisuudesta 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 38     
754/08.00.01/2023  
 
 

 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus antaa kunnanvaltuustolle selostusosan mukaisen 

vastauksen valtuustoaloitteeseen 7/2023: Kirkkonummen kunnan tulee 
selvittää mahdollisuus järjestää keskustelutilaisuus liikenneturvallisuudesta 
ja ehdottaa, että valtuusto pitää vastausta riittävänä ja aloitetta loppuun 
käsiteltynä. 

 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 17.03.2025 § 93   
 
 
Valmistelija hallintopäällikkö Tiina Koivisto 
 liikennesuunnittelija Marko Suni 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää antaa kunnanvaltuustolle selostusosan mukaisen 
vastauksen valtuustoaloitteeseen 7/2023: Kirkkonummen kunnan tulee 
selvittää mahdollisuus järjestää keskustelutilaisuus liikenneturvallisuudesta 
ja ehdottaa, että valtuusto pitää vastausta riittävänä ja aloitetta loppuun 
käsiteltynä. 

 
Käsittely Kuntakehitysjohtaja Anna-Kaisa Kauppinen poistui kokouksesta tämän 

pykälän jälkeen klo 18.17. 
 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 27.02.2025 § 25   
  
Valmistelija hallintopäällikkö Tiina Koivisto, liikennesuunnittelija Marko Suni  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 

mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi
mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi
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Päätösehdotus Kuntakehitysjohtaja Kauppinen Anna-Kaisa 

 
 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää antaa selostusosan mukaisen 

vastauksen valtuustoaloitteeseen 7/2023: Kirkkonummen kunnan tulee 
selvittää mahdollisuus järjestää keskustelutilaisuus liikenneturvallisuudesta 
ja esittää kunnanhallitukselle, edelleen kunnanvaltuustolle, että valtuusto 
pitää vastausta riittävänä ja aloitetta loppuun käsiteltynä. 

 
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaisesti 
 
 
Selostus Valtuutettu Kim Liljequist, RKP jätti kunnanvaltuuston kokouksessa 

9.10.2023 § 78 seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
Jokainen tie on koulutie. Jokainen tie on junioreiden lisäksi kulkuväylä 
myös työikäisille, senioreille ja liikkumisesteisille. Jokaisella tiellä on omat 
riskinsä tietä käyttäville. Siksi hyvästä liikenneturvallisuudesta ja 
henkilövahinkojen ennaltaehkäisemiseen pitää mahdollisimman 
hyvin pitää huolta. 
 
Siksi Kirkkonummen kunnan tulisi järjestää yksi tai useampi  
Liikenneturvallisuus -keskustelutilaisuus, johon tulisi avoimella kutsulla  
kutsua kuntalaisia, viranhaltijoita, luottamushenkilöitä 
ja aiheeseen liittyviä muita asiantuntijoita. 
 
Ehdotus keskustelutilaisuuden agendaksi: 
 

1. Liikenneturvallisuus lasten ja koululaisten näkökulmasta. Mikä 
Koululiitu on, ja miten sitä käytetään koulukuljetuksien 
suunnittelussa. 
 

2. Liikenneturvallisuus senioreiden ja liikkumisesteisten 
näkökulmasta, esteettömyys huomioiden. 
 

3. Keskustelua liikenneväylien kunnosta, valaistuksesta ja tulevista 
liikenneturvallisuutta parantavista investoinneista. 
 

4. Avointa keskustelua ja kehitysideoiden kirjaamista.  
 

Vastaus valtuustoaloitteeseen: 
 
Sivistyksen ja kuntakehityksen toimialat ovat yhteisesti suunnitelleet 
järjestävänsä kuntalaisille ja luottamushenkilöille keskustelutilaisuuden 
koskien kunnan liikenneturvallisuutta. Tilaisuus olisi tavoitteena järjestää 
mahdollisuuksien ja resurssien puitteissa vuoden 2025 aikana tai keväällä 
2026. Tilaisuudessa on läsnä kunnan vastaavat viranhaltijat ja 
keskusteluun kutsutaan mahdollisuuksien mukaan ulkopuolisia 
asiantuntijoita. 
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Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Valtuustoaloite 7-2023, allekirjoituksineen 
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Eron myöntäminen rakennus- ja ympäristölautakunnan varajäsenyydestä (R.B.) ja uuden 
varajäsenen valinta 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 39     
717/00.00.01/2021  
 
 

 
Päätösehdotus    
 Kunnanhallitus ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto päättää 

 
1 
myöntää eron Ralf Björklundille rakennus- ja ympäristölautakunnan 
varajäsenyydestä 
 
2 
valita uuden varajäsenen rakennus- ja ympäristölautakuntaan Ralf 
Björklundin tilalle toimikauden 2025 loppuun. 

 
Käsittely Kati Kaihlaranta / Vasemmistoliitto: Tuomo Tiitinen 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti  

 
1 
myöntää eron Ralf Björklundille rakennus- ja ympäristölautakunnan 
varajäsenyydestä 
 
2 
valita Tuomo Tiitinen uudeksi varajäseneksi rakennus- ja 
ympäristölautakuntaan Ralf Björklundin tilalle toimikauden 2025 loppuun. 

 
 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 10.03.2025 § 79   
 
Valmistelija hallinnon asiantuntija Gunnel Ekström,   
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto päättää 
 
1 
myöntää eron Ralf Björklundille rakennus- ja ympäristölautakunnan 
varajäsenyydestä 
 
2 

mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi
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valita uuden varajäsenen rakennus- ja ympäristölautakuntaan Ralf 
Björklundin tilalle toimikauden 2025 loppuun. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Selostus Ralf Björklund on pyytänyt eroa rakennus- ja ympäristölautakunnan 

varajäsenyydestä henkilökohtaisista syistä.   
 

Kuntalain 10 luvun 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä 
syystä. Eron myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. 

 
Rakennus- ja ympäristölautakunnan kokoonpano 2021-2025: 
 
Jäsen/varajäsen 
Saara Huhmarniemi, Vihr.  /  Ronja Karkinen, Vihr. 
Kim Männikkö, RKP  /  Pia Furu, RKP 
Pertti Panula, Pro Kirkkonummi  / Jan Nordström, Pro Kirkkonummi 
Henry Scheinin, Vihr.  /  Tarja Ketola, Vihr. 
Viveca Lindgren, Kok.  /  Sami Sailo, Kok.   
Tommi Saranpää, Kok.  /  Eetu Lindgren, Kok.   
Mikko Elfving, Kirnu  /  Suvi Rauhala, PS 
Edla Niemi, Vas.  /  Ralf Björklund, Vas. 
Kerstin Grönqvist, RKP  /  Johnny Sved, RKP 
 
Saara Huhmarniemi (Vihr.) valittiin puheenjohtajaksi ja Kim Männikkö 
(RKP) varapuheenjohtajaksi rakennus- ja ympäristölautakuntaan kaudeksi 
2021-2025. 
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Valtuustoaloite 5/2025: Kielto vaalimainonnalle teiden varsilla kaavoitetulla alueella kunnassa 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 40     
253/08.00.01/2025  
   
   
Päätös Kunnanvaltuusto lähettää valtuustoaloitteen kunnanhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Selostus Kunnanvaltuuston puheenjohtaja Tony Björk jätti kunnanvaltuuston 

kokouksessa 14.4.2025 seuraavan valtuustoaloitteen: 
”Kielto vaalimainonnalle teiden varsilla kaavoitetulla alueella 
kunnassa 
 
Tausta: Vaalimainonta teiden varsilla voi aiheuttaa liikennevaaran ja 
vaikuttaa negatiivisesti maisemaan. Lisäksi ne eivät ole erityisen 
ympäristöystävällisiä. On tärkeää varmistaa, että kuntamme on turvallinen 
ja esteettisesti miellyttävä paikka kaikille asukkaille ja vierailijoille. 
 
Ehdotus: Ehdotan, että kunnanvaltuusto selvittää mahdollisuuden kieltää 
vaalimainonta teiden varsilla kaavoitetulla alueella kunnassa. Selvityksen 
tulisi sisältää: 
 

1.  
Kartoitus nykyisistä säännöistä ja ohjeista vaalimainonnan 
sijoittamiseksi teiden varsille. 
 
2. 
Analyysi siitä, miten vaalimainonta vaikuttaa liikenneturvallisuuteen 
ja maisemaan. 
 
3. 
Vertailu muiden kuntien sääntöihin ja kokemuksiin vastaavista 
kielloista. 
 
4. 
Ehdotukset vaihtoehtoisista paikoista vaalimainonnalle, jotka eivät 
vaikuta liikenneturvallisuuteen tai maisemaan negatiivisesti. 

 
Perustelu: Kieltämällä vaalimainonta teiden varsilla kaavoitetulla alueella 
voimme parantaa liikenneturvallisuutta ja säilyttää kunnan esteettiset arvot. 
Tämä on erityisen tärkeää tiheästi asutuilla alueilla, joissa liikkuu päivittäin 
paljon ihmisiä. 

  
 Päätös: Esitän, että kunnanvaltuusto päättää: 

 
1. 
Antaa kunnalle tehtäväksi selvittää mahdollisuus kieltää 
vaalimainonta teiden varsilla kaavoitetulla alueella kunnassa. 
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2. 
Selvitys tulee esittää kunnanvaltuustolle hyvissä ajoin ennen 
seuraavia vaaleja. 

 
Tony Björk, kommunfullmäktiges ordförande - kunnanvaltuuston 
puheenjohtaja” 
 
Valtuustoaloitteen allekirjoittivat Tony Björkin lisäksi Anders Adlercreutz, 
Johanna Fleming, Marjut Frantsi-Lankia, Sanni Jäppinen, Kati Kaihlaranta, 
Matti Kaurila, Jerri Kämpe-Hellenius, Kim Liljequist, Kim Männikkö, Maarit 
Orko, Hannu Valtanen ja Anna-Mari Toikka. 
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Valtuustoaloite 6/2025: Jalkapallohalli keskustan urheilupuistoon 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 41     
358/10.03.01.02/2025  
   
   
Päätös Kunnanvaltuusto lähettää valtuustoaloitteen kunnanhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
Selostus Jani Ekman, Timo Haapaniemi, Matti Kaurila, Kari Virtanen ja Kim Åström 

jättivät kunnanvaltuuston kokouksessa 14.4.2025 seuraavan 
valtuustoaloitteen: 

 
 ”Jalkapallohalli keskustan urheilupuistoon 
  
 1. Tausta 
 FC Kirkkonummi on yksi Suomen suurimmista jalkapalloseuroista ja se on 

elintärkeä osa Kirkkonummea - erityisesti lapsille ja nuorille. Seura tuottaa 
UEFA SROI -mallinnuksen mukaisesti yhteiskunnalle yli 7,5 miljoonan 
euron hyödyt vuosittain. Tämä kuvaa jalkapalloon sijoitetun pääoman 
sosiaalista tuottoa (Social Return on Investment) euromääräisesti 
mitattuna. Tuotto koostuu sosiaalisista hyödyistä (1,0 miljoona euroa), 
terveydellisistä hyödyistä (4,1 miljoonaa euroa) sekä taloudellisista 
hyödyistä (2,4 miljoonaa euroa).  

 
 Nykyiset olosuhteet jalkapallon harjoitteluun ja pelaamiseen talvella ovat 

kunnassamme heikot. Nuoret harjoittelevat talvella joko Kirkkonummen 
keskustan lämmitetyllä tekonurmella tai Masalan kuplahallissa. Kuplahalli 
soveltuu pienen kokonsa johdosta huonosti vanhempien junioreiden 
käyttöön. Yleisurheilun osalta talviharjoittelu-mahdollisuudet ovat 
olemattomat. 

  
 Keskustan tekonurmen lämmitys on kirjaimellisesti lämpöä harakoille ja 

maksaa kunnalle jopa yli 50,000 € vuodessa - tämä on sekä ympäristön 
kannalta kestämätöntä että taloudellisesti epäedullista. Lämmityksestä 
huolimatta kovalla lumisateella tai kovalla pakkasella harjoituksia ei voi 
järjestää, sillä aurauksen jälkeen kentälle jäänyt lumi ei lämmityksestä 
huolimatta sula kovin nopeasti. Lisäksi tekonurmen lämmitysputkisto on 
tulossa käyttöikänsä päähän ja vaatii lähivuosina saneerausta. 

 
 Heikot talviharjoittelu-olosuhteet aiheuttavat pelaajien siirtymisiä Espoon 

seuroihin ja välillä perheet päätyvät jopa muutamaan Espooseen 
parempien harrastusmahdollisuuksien perässä. Tämä aiheuttaa 
verotulojen menetyksiä kunnalle. 

 
 Tilanteen korjaamiseksi FC Kirkkonummi on jo useita vuosia valmistellut 

hanketta jalkapallohallin rakentamiseksi keskustaan, mutta sitä ei ole vielä 
saatu alkamaan. Keskeinen haaste on ollut, että Kirkkonummen kunta ei 
ole osoittanut hankkeelle tonttia. 
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 2. Halli 
 Halli olisi hyvä toteuttaa puolilämpimänä siten että siellä olisi on noin 60 x 

100 metrin jalkapallokenttä, yli 100 metriä pitkä juoksusuora sekä 
yleisurheilupaikkoja, esimerkiksi pituus- ja korkeushypylle. Myös 
pukeutumistilat ovat tarpeelliset. Tällainen monitoimihalli mahdollistaisi 
jalkapallon, yleisurheilun, frisbeegolfin, pesäpallon ja monen muun lajin 
talviharjoittelun. Halli tarjoaisi myös jäälajien harrastajille mahdollisuudet 
monipuoliseen oheisharjoitteluun ja lämmittelyyn jääaikojen ulkopuolella. 
Viikoittaisia käyttäjiä hallilla olisi useita tuhansia.  

 
 Esimerkki tällaisesta hallista löytyy Nummelasta: palloilu- ja 

yleisurheiluhalli Aura Light Certos Areena. Hallin kustannukset olivat 3,5 
miljoonaa euroa ja toteutettiin Vihdin kunnan, Nummelan Palloseuran ja 
Vihdin Viestin yhteistyössä. 

 
 Sopiva sijainti hallille on Kirkkonummen keskustan urheilupuistossa. 

Urheilupuisto on erinomainen sijainti hallille, sillä alue on jo nyt tarkoitettu 
urheilulle, sinne on hyvät julkisen liikenteen yhteyden ja siellä on tarpeeksi 
pysäköintitilaa. Halli mahtuisi hyvin nykyisen tekonurmen viereen, 
“häkkinurmen” tilalle. Kunnan suunnitelmissa oleva tekojäärata mahtuisi 
myös urheilupuistoon, esimerkiksi Taka-Wembleyn paikalle.  

  
 Urheilupuistoon sijoittuva halli olisi hyödyksi myös alueen kouluille 

(Jokirinteen koulu, Winellska skolan, Papinmäen koulu, Gesterbyn koulu, 
Kyrkslätts Gymnasium, Porkkalan lukio), päiväkodeille ja senioreille, jotka 
voisivat käyttää sitä liikuntaan ja opetukseen päiväsaikaan, kun siellä ei ole 
harjoituksia 

 
 Hallin ympäristöystävällisyyttä ja kustannustehokkuutta voisi parantaa 

energian yhteiskäytöllä jäähallin kanssa: jäähallista poistetaan lämpöä, jota 
voisi hyödyntää hallin lämmitykseen.  

 
 Kunta voisi yhdessä seurojen kanssa arvioida, kuinka paljon tekonurmen 

talvilämmitykselle on enää tarvetta hallin valmistumisen jälkeen, ja 
päivittää kentän  lämmitysputkiston perusparannussuunnitelmat sekä 
suunnitella kentän lämmityksen tämän perusteella. 

 
 3. Tukee kuntastrategiaa 
 Hallin toteuttaminen tukee suoraan kuntastrategian tavoitteita 

“kuntakeskuksemme on elävä kohtaamispaikka”, “innostamme kuntalaisia 
aktiiviseen elämäntapaan, liikkumaan ja kulttuurin pariin” ja “vahvistamme 
yhteistyöverkostoja muiden kuntien, elinkeinoelämän sekä kolmannen 
sektorin kanssa”. 

 
 Tämä ei ole vain investointi urheiluun, vaan myös tulevaisuuteen – 

vahvempaan, elinvoimaisempaan ja yhtenäisempään Kirkkonummeen! 
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 Kuva: Best Hall Oy 
  

  
 Kuva: Best Hall Oy 
  
 Me allekirjoittaneet esitämme, että Kirkkonummen kunta selvittää 

pikaisesti: 
1) Mahdollisuudet tontin osoittamiselle Kirkkonummen urheilupuistosta 

hallille ja mahdollisten kaavamuutosten laatimiselle 
2) Kunnan mahdollisuudet osallistua hallihankkeen 

investointikustannuksiin ja toteuttamiseen yhdessä paikallisten 
urheiluseurojen kanssa 

3) Kunnan mahdollisuudet tukea hankkeen rahoituksen järjestämisessä. 
Kunta saa lainaa huomattavan paljon halvemmalla kuin yksityiset 
toimijat. 

4) Mahdollisuudet yhteistyöhön hallin ylläpidossa paikallisten 
urheiluseurojen kanssa 

 
 Kunnioittavasti, 
 Jani Ekman, Timo Haapaniemi, Matti Kaurila, Kari Virtanen, Kim Åström” 
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 Jani Ekmanin, Timo Haapaniemen, Matti Kaurilan, Kari Virtasen ja Kim 
Åströmin lisäksi valtuustoaloitteen allekirjoittivat myös Piia Aallonharja, 
Anders Adlercreutz, Johanna Fleming, Josephine Frimodig, Hans 
Hedberg, Sanni Jäppinen, Kati Kaihlaranta, Antti Kilappa, Jani Kähkönen, 
Elina Kärkimaa, Arttu Lankinen, Kim Männikkö, Noora Piili, Ville Salminen, 
Tero Suominen, Martin Valtonen, Aleksander Polkko, Anna Presnukhina, 
Paula Oittinen ja Elina Utriainen. 
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Valtuustoaloite 7/2025 Kirkkonummen kunnan koulujen vaaranpaikkojen selvitykseksi ja 
korjaamiseksi 
Kunnanvaltuusto 14.04.2025 § 42     
361/08.00.01/2025  
   
   
Päätös Kunnanvaltuusto toimittaa valtuustoaloitteen kunnanhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
Selostus Sini Felipe, Tuovi Ronkainen ja Tero Suominen jättivät kunnanvaltuuston 

kokouksessa 14.4.2025 seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
 ”Valtuustoaloite Kirkkonummen kunnan koulujen vaaranpaikkojen 

selvitykseksi ja korjaamiseksi 
 Koulujen turvallisuudesta huolehtiminen on tärkeä osa kouluviihtyvyyttä ja 

koululaisten sekä henkilöstön hyvinvointia. Liikenneturvallisuuteen liittyvät 
kysymykset ovat olennainen osa turvallisuusriskien kartoitusta. 

 
 Turvallisuusriskejä aiheuttavia vaaranpaikkoja löytyy kouluilta ja niiden 

läheisyydestä esimerkiksi Veikkolassa. Vuorenmäen koulun sivustalla on 
rappuset, joita pitkin suuri osa lapsista kulkee koulun pihalle. Rappuset 
palvelevat myös liityntäpysäköinnin kautta saapuvia. Rappusten kunto on 
kuitenkin huono ja niiden liukkaus talvella on suuri riskitekijä kulkijoiden 
turvallisuudelle. Lisäksi Vuorenmäen koulun edustalla näkee usein 
nopeusrajoitusten ylittämistä. Tien ylittäminen on monen lapsen koulureitin 
osa ja tähän turvallisuuskysymykseen tulee myös puuttua. Ratkaisuna 
voisi olla esimerkiksi hidaste, joka vähentää ylinopeusriskiä ja turvaa tietä 
ylittävien lasten koulutietä. Muidenkin kunnan koulujen vastaavat 
vaaranpaikat tulee selvittää ja turvallisuutta parantaa havaittujen 
puutteiden osalta. 

 
 Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että  

1) Vuorenmäen koulun tunnistetut vaaranpaikat (portaat, tien ylitys) 
korjataan ja 

2) Kirkkonummella selvitetään kattavasti vastaavat paikat myös 
muiden koulujen osalta ja aloitetaan korjaus/parannustyöt 
todettujen paikkojen osalta koululaisten ja henkilöstön 
turvallisuuden parantamiseksi. 
 

 Kirkkonummella 25.3.2025 
 Sini Felipe 
 Tuovi Ronkainen 
 Tero Suominen” 
 
 Sini Felipen, Tuovi Ronkaisen ja Tero Suomisen lisäksi valtuustoaloitteen 

allekirjoittivat myös Piia Aallonharja, Jani Ekman, Johanna Fleming, Marjut 
Frantsi-Lankia, Josephine Frimodig, Anneli Granström, Sanni Jäppinen, 
Kati Kaihlaranta, Matti Kaurila, Jani Kähkönen, Arttu Lankinen, Kim 
Liljequist, Jussi Määttä, Maarit Orko, Noora Piili, Anna Sahiluoma, Antti 
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Salonen, Ville Salminen, Martin Valtonen, Kari Virtanen, Kim Åström, Anna 
Presnukhina ja Anna-Mari Toikka. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 29, § 30, § 31, § 40, § 41, § 42 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 32, § 33, § 34, § 35, § 36, § 37, § 38, § 39 

 

Kunnallisvalitus 

Kunnallisvalitusohje kunnanvaltuuston päätöksestä Helsingin hallinto-oikeudelle  

Tähän päätökseen haetaan muutosta valittamalla. Päätökseen saa hakea muutosta se, johon 
päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa 
(asianosainen), sekä kunnan jäsen. 

 

Valitusviranomainen 
Muutosta päätökseen haetaan Helsingin hallinto-oikeudelta. 

Valitusaika 
Valitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. 

Tiedoksisaanti 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän päivän 
kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen 
suostumuksella katsotaan asianosaisen saaneen tiedon päätöksestä kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä, jollei muuta näytetä. 

Käytettäessä todisteellista tiedoksiantoa katsotaan asianosaisen saaneen päätöksen tiedoksi 
saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen merkittynä aikana. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun 
pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

Tiedoksisaantipäivää tai sitä päivää, jona päätös on asetettu nähtäväksi, ei oteta lukuun 
muutoksenhakuaikaa laskettaessa. Jos määräajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, 
itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, valituksen saa tehdä 
ensimmäisenä arkipäivänä tämän jälkeen. 

Kunnallisvalituksen perusteet 
Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
 - päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 
 - päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
 - päätös on muuten lainvastainen. 

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymistä. 

Valituskirjelmän sisältö 
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 
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Valituksessa, joka on osoitettava valitusviranomaiselle, on ilmoitettava: 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan tehtäväksi 
- perusteet, joilla muutosta vaaditaan. 

Valituksessa on ilmoitettava valittajan nimi ja kotikunta. Jos valittajan puhevaltaa käyttää hänen 
laillinen edustajansa tai asiamiehensä tai jos valituksen laatijana on joku muu henkilö, valituksessa 
on ilmoitettava myös tämän nimi ja kotikunta. 

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava postiosoite, puhelinnumero ja muut tarvittavat yhteystiedot. Jos 
valitusviranomaisen päätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona pyydetään 
ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 

Valittajan, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava valitus. 

Valituskirjelmään on liitettävä 
- päätös, johon haetaan muutosta valittamalla, alkuperäisenä tai jäljennöksenä 
- todistus siitä, minä päivänä päätös on annettu tiedoksi tai muu selvitys valitusajan alkamisen 
ajankohdasta, 
- asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aikaisemmin toimitettu 
viranomaiselle. 

Valituskirjelmän toimittaminen 
Valituskirjelmä on toimitettava valitusajan kuluessa Helsingin hallinto-oikeudelle osoitteella: 

Helsingin hallinto-oikeus 
Radanrakentajantie 5 
00520 HELSINKI 

Puhelin: 029 56 42000 (vaihde), Asiakaspalvelu/kirjaamo 029 56 42069 
Telekopio: 029 56 42000 
Sähköposti: helsinki.hao@oikeus.fi 

Virastoaika: 8.00 - 16.15. 

Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa osoitteessa  
https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/ 

Omalla vastuulla valituskirjelmän voi lähettää postitse tai lähetin välityksellä. Postiin 
valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen viraston aukioloajan päättymistä. 

Omalla vastuulla valituksen voi toimittaa ennen valitusajan päättymistä myös telekopiona tai 
sähköpostilla. Määräajassa toimitettava asiakirja on lähetettävä ennen määräajan päättymistä 
lainkäyttöviranomaiselle siten, että asiakirja on viranomaisen käytettävissä vastaanottolaitteessa 
tai tietojärjestelmässä. 

https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/


 

 

Kirkkonummen kunta 
Kunnanvaltuusto 

Pöytäkirja 3  44/44 

  

 

Valituksen käsittelyn maksullisuus 
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan kuin 
tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. Ajantasainen tieto oikeudenkäyntimaksuista 
löytyy Tuomioistuinlaitoksen sivustolta 

Vahingonkorvausasiat 
Hallinto-oikeus ei ota tutkittavaksi vaatimusta, joka koskee vahingonkorvauksen perustetta tai 
määrää. Toimivaltainen yleinen tuomioistuin (käräjäoikeus) käsittelee vahingonkorvausvaatimuksia 
koskevat riita-asiat. 

Työsopimusasiat 
Hallinto-oikeus ei ota tutkittavaksi valitusta, joka koskee päätöksen työsopimuslain vastaisuutta. 
Yleinen tuomioistuin (käräjäoikeus) käsittelee työsopimuslain tulkintaa koskevat riita-asiat. 

 

https://oikeus.fi/tuomioistuimet/fi/index/asiointijajulkisuus/maksut/oikeudenkayntimaksuthallinto-oikeudessa.html

